
Jegyzőkönyv 
(hangszalagos rögzítéssel) 

 
Készült: Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestületének 2010. október 29-i 

nyílt üléséről. 
 
Jelen vannak:   Dr. Sükösd Tamás  polgármester 
     Novák Kovács Zsolt  alpolgármester 

Tóth Béla   képviselő 
     Erős Ferenc   képviselő 
     Érsek Enikő   képviselő 
     Macsim András  képviselő 
     Nedoba Károly  képviselő 
     Etelvári Zoltán  képviselő 

(8 fő) 
 
Állandó meghívottak: Dr. Krupa Rozália jegyző, Szőnyegi Lajos, műszaki osztályvezető, 
Harmath Józsefné gazdasági osztályvezető, Szabóné Nyigrényi Judit hatósági osztályvezető 
Pirosné Kocsis Anna szakreferens, Varga István pályázati és közbeszerzési referens, Bátai 
Brigitta jegyzőkönyvvezető. 
 
Napirendhez megjelentek: Nagy Zsuzsanna Madarász József Városi Könyvtár igazgatója, 
Horváth István Sárbogárdi Kulturális Egyesület elnöke, Szilveszter János a Sárbogárdi 
Nyugdíjas Rendőr Egyesület képviseletében, Huszics Vendelné Bogárd-Dal Egyesület 
vezetője, Horváth Ferencné ÁMK Sárszentmiklós Általános Iskola igazgatója, Gál Sándor 
Honvéd Bajtársi Egyesület Sárbogárd elnöke, Hérincs József, Nochta Pál, Bártfai Antal, 
Szabó Csaba 
 
Sajtó képviseletében: Alpek Zoltán Sárréti Híd, Bogárdi TV videofelvétel készítésével, 
V.Varga József Fejér Megyei Hírlap, Révész Csaba Mosoly TV videofelvétel készítésével 
 
Dr. Sükösd Tamás: köszöntötte a megjelenteket. Az ülést megnyitotta. Megállapította, hogy 
a Képviselőtestület a jelenlevő 8 fővel határozatképes.  
 
Ezután jegyzőkönyv-hitelesítőre tett javaslatot Erős Ferenc és Érsek Enikő személyében, akik 
jelezték, hogy vállalják a hitelesítést. 
 
Dr. Sükösd Tamás: szavazásra tette fel Erős Ferenc jegyzőkönyv-hitelesítőnek való 
elfogadását. 
 
A Képviselőtestület 7 igen, 1 tartózkodó szavazattal a javaslatot elfogadta. 
 
Dr. Sükösd Tamás: szavazásra tette fel Érsek Enikő jegyzőkönyv-hitelesítőnek való 
elfogadását. 
 
A Képviselőtestület 7 igen, 1 tartózkodó szavazattal a javaslatot elfogadta. 
 

9.05 órakor Ferencz Kornél megérkezett a terembe. 
A további munkában 9 képviselő vett részt. 
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Dr. Sükösd Tamás: a meghívóban szereplő napirenddel kapcsolatban javaslom nyílt ülés 
napirendjére felvenni a 26/1. Jelzőrendszeres házi segítségnyújtás fejlesztése c. előterjesztést, 
valamint 26/2. A polgármester szabadságának engedélyezése c. előterjesztést. 
 
Dr. Sükösd Tamás szavazásra tette fel a meghívóban szereplő napirend elfogadását az 
elhangzott módosításokkal. 
 
A Képviselőtestület 9 igen (egyhangú) szavazattal a meghívóban szereplő napirendet az 
elhangzott módosításokkal elfogadta és az alábbi határozatot hozta: 
 

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestületének 
242/2010.(X.29.) Kth. sz. határozata 

 
Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestülete a meghívóban 
szereplő: 
 
Nyílt ülés: 

 
26/1.  Jelzőrendszeres házi segítségnyújtás fejlesztése 
 Előadó: polgármester 

  26/2.  A polgármester szabadságának engedélyezése 
   Előadó: jegyző 
 
című téma tárgyalását napirendre tűzi.   

 
N a p i r e n d: 
 

1. Beszámoló a közművelődési, kulturális intézményekben végzett tevékenységről 
Előadók: intézményvezetők (József Attila Művelődési Központ, Városi Könyvtár, 
ÁMK Könyvtár és Klub, Klubokat működtető egyesületek) 

 
2. Civil szervezetek tájékoztatója működésükről 

Előadók: szervezetek elnökei (bejegyzett szervezetek) 
 

3. Az önkormányzat 2010. évi költségvetéséről szóló 3/2010.(II.15.) önkormányzati 
rendelet módosítása 
Előadó: jegyző 

 
4. A város címeréről, zászlójáról szóló 15/1999.(IV.20.) önkormányzati rendelet 

módosítása 
Előadó: jegyző 

 
5. Az állattartásról szóló 11/2004.(III.25.) önkormányzati rendelet módosítása 

Előadó: jegyző 
 

6. A piacok és vásárok tartásának rendjéről szóló 21/2009.(VI.15.) önkormányzati 
rendelet módosítása 
Előadó: jegyző 
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7. A települési szilárd hulladékkal kapcsolatos hulladékkezelési helyi közszolgáltatásról 
szóló 1/2002.(I.25.) önkormányzati rendelet módosítása 
Előadó: jegyző 

 
8. Az avar és kerti hulladékok nyílttéri égetéséről szóló 22/2007.(VI.15.) önkormányzati 

rendelet módosítása 
Előadó: jegyző 

 
9. A települési folyékony hulladékkal kapcsolatos hulladékkezelési közszolgáltatásról 

szóló 35/2004.(X.21.) önkormányzati rendelet módosítása 
Előadó: jegyző 

 
10. A járművek behajtási engedélyeinek kiadási és felülvizsgálati rendjéről szóló 

43/2004.(XII.15.) önkormányzati rendelet módosításáról 
Előadó: jegyző 

 
11. A közterületek használatának szabályozásáról és rendjéről szóló 11/2007.(V.21.) 

önkormányzati rendelet módosítása 
Előadó: jegyző 
 

12. A temetőkről és a temetkezésről szóló 15/2000.(VI.22.) önkormányzati rendelet 
módosításáról 
Előadó: jegyző 

 
13. A gyermekvédelem helyi rendszeréről szóló 41/2002.(XII.17.) önkormányzati rendelet 

módosításáról 
Előadó: jegyző 

 
14. Sárbogárd Város Helyi Építési Szabályzatáról szóló 8/2005.(III.30.) önkormányzati 

rendelete módosítása 
Előadó: jegyző 

 
15. Oktatási intézmények pedagógiai, művelődési programjának módosítása 

Előadó: jegyző 
 

16. Oktatási intézmények órakeretének emelése és előirányzat biztosítása 
Előadó: jegyző 

 
17. A 2011. évi belső ellenőrzési ütemterv elfogadása 

Előadó: jegyző 
 

18. Tájékoztató a Sárbogárdi Többcélú Kistérségi Társulás 2010. I. félévi munkájáról 
Előadó: polgármester 

 
19. A képviselőtestület 2010. évi munkatervének módosítása 

Előadó: polgármester 
 

20. Képviselőtestületi megbízások módosítása 
Előadó: jegyző 
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21. Nem lakáscélú helyiségek bérleti díjának módosítása 
Előadó: jegyző 

 
22. Bérlőkijelölésről döntés 

Előadó: polgármester 
 

23. Tájékoztató az előirányzatok felhasználásáról és a tartalék alakulásáról 
Előadó: jegyző 

 
24. Jelentés a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról 

Előadók: a végrehajtásért felelősök 
 

 
25. Tájékoztató a két ülés közötti fontosabb eseményekről, intézkedésekről 

Beszámoló az átruházott hatáskörök gyakorlásáról 
 

26. Bejelentések, interpellációk 
 

26/1.  Jelzőrendszeres házi segítségnyújtás fejlesztése 
 Előadó: polgármester 

   
      26/2.  A polgármester szabadságának engedélyezése 

 Előadó: jegyző 
 

 
 
Zárt ülés: 
 

1. Fellebbezés elbírálása 
Előadó: ESZB elnök 

 
2. Bejelentések 

 
 

A Képviselőtestület rátért a napirendi pontok tárgyalására. 
 

 
1.) Beszámoló a közművelődési, kulturális intézményekben végzett tevékenységről 

Előadók: intézményvezetők (József Attila Művelődési Központ, Városi Könyvtár, 
ÁMK Könyvtár és Klub, Klubokat működtető egyesületek) 

 
Dr. Sükösd Tamás: a napirendi pontot az Oktatási, Közművelődési és Sport Bizottság 
tárgyalta. Kérem a bizottság elnökét ismertesse a bizottság javaslatát. 
 

9.07 órakor Ferencz Kornél elhagyta a termet. 
A további munkában 8 képviselő vett részt. 

 
Erős Ferenc: ismertette az OKSB javaslatát (jkv-höz csatolva) 
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Dr. Sükösd Tamás: a Képviselőtestület tagjainak van-e kérdése, észrevétele a napirendi 
ponttal kapcsolatban? 
 
A Képviselőtestület tagjai a napirendi ponthoz nem szóltak hozzá. 
 
Dr. Sükösd Tamás: a napirendi pont tárgyalására megjelent előadókat kérdezem szeretne-e 
valaki hozzászólni a napirendi ponthoz? 
 
Nagy Zsuzsanna: Tisztelt Polgármester Úr! Tisztelt Képviselőtestület, Hölgyeim és Uraim! 
Nagyon sok szeretettel hívom Önöket, és várjuk Önöket a Madarász József Városi 
Könyvtárba mind olvasóként, mind pedig a rendezvényekre. Bízom benne, hogy minél előbb 
fogunk találkozni. 
 
Dr. Sükösd Tamás szavazásra tette fel az előterjesztésben szereplő beszámolók elfogadását. 
 
A Képviselőtestület 8 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta: 
 

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestületének 
243/2010.(X.29.) Kth. sz. határozata 

 
Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestülete a „Beszámoló a 
közművelődési, kulturális intézményekben végzett tevékenységről” c. 
napirendet megtárgyalta és a  
- Madarász József Városi Könyvtár, 
- Sárbogárdi József Attila Művelődési Központ 
- Rétszilasért Egyesület, 
- Összefogás Pusztaegres Jövőjéért Egyesület, 
- Sárbogárdi Kulturális Egyesület, 
- ÁMK Sárszentmiklós Könyvtár és Klub, 
- Sárhatvanért Egyesület 
beszámolóját elfogadta és megköszöni valamennyi szervezetnek a 
munkáját. 

 
9.09 órakor Ferencz Kornél visszatért a terembe. 

A további munkában 9 képviselő vett részt. 
 

2.) Civil szervezetek tájékoztatója működésükről 
Előadók: szervezetek elnökei (bejegyzett szervezetek) 

 
Dr. Sükösd Tamás: ezt a napirendi pontot is az Oktatási, Közművelődési és Sport Bizottság 
tárgyalta. Kérdezem, hogy mi a bizottság álláspontja? 
 
Erős Ferenc: ismertette az OKSB javaslatát (jkv-höz csatolva) 
 
Dr. Sükösd Tamás: az előadók kívánnak-e a napirendi ponthoz hozzászólni, kiegészítést 
tenni? 
 
Gál Sándor: Tisztelt Polgármester Úr! Tisztelt Képviselőtestület! A Honvéd Bajtársi 
Egyesület által benyújtott tájékoztatót az éves tervünkre vonatkozósan szövegbe foglaltuk, 
ugyanakkor távlati terveinkről nem szóltunk, amit már évek óta folytatunk és a jövőben is 
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vállalnánk: január 12-én városi szintű megemlékezés lesz a Doni áttörés emlékére. Március 
15. visszatérően a városi emlékező séta és ennek végén a Huszár temetőben egy közös 
megemlékezés a város civil szervezeteivel. Május utolsó vasárnapja a Magyar Hősök 
emlékünnepe, amely a 2001. évi LXIII. törvény alapján lényegében nem kötelezettség, de 
elvárás az önkormányzat számára ennek a megemlékezésnek a megtartása. Ezenkívül ettől az 
évtől kezdődően a nem igazán működő Városszépítő Egyesületnek a vállalását az Aradi 
Vértanúk emlékfutását átvettük és a jövőben rendszeresen meg kívánjuk szervezni. 
Továbbiakban szándékunkban áll a Hősök terén lévő katona sírok fejfáinak rendbehozatala, 
pótlása. Ez nyilván pályázati lehetőség függvénye és kapcsolatfelvétel a most éppen 
átalakulás alatt lévő Hadisírgondozó Intézettel. Egy emléktáblát szeretnénk elhelyezni 2013-
ban a helyőrségben szolgált katonák emlékének megörökítésére. Valamint, amennyiben 
valamelyik oktatási intézmény fölveszi az oktatási programjába a honvédelmi ismeretek 
oktatását, segítségadást vállalunk térítésmentesen. 
 
Dr. Sükösd Tamás szavazásra tette fel az előterjesztésben szereplő tájékoztatók elfogadását. 
 
A Képviselőtestület 9 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta: 
 

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestületének 
244/2010.(X.29.) Kth. sz. határozata 

 
Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestülete a „Civil 
szervezetek tájékoztatója működésükről” c. napirendet megtárgyalta és 
a 

- Sárbogárdi Nyugdíjas Rendőr Egyesület, 
- PHILIA Sárbogárdi Protestáns Egyesület, 
- Városi Polgárőr Szervezet, 
- Bogárd-Dal Kulturális Közhasznú Egyesület, 
- Csipike Egyesület, 
- Sárbogárdi Múzeum Egyesület, 
- Sárbogárdi Kulturális Egyesület, 
- Honvéd Bajtársi Egyesület Sárbogárd 

tájékoztatóját elfogadta. 
 

3.) Az önkormányzat 2010. évi költségvetéséről szóló 3/2010.(II.15.) önkormányzati 
rendelet módosítása 
Előadó: jegyző 

 
Dr. Sükösd Tamás: az önkormányzati rendelet módosítására azért van szükség, mert a 
költségvetést rendszeresen felül kell vizsgálni a tervezett és megvalósult dolgok 
különbözőséget, illetve az állami normatívák miatt is. A napirendi pontot minden bizottság 
tárgyalta, kérem a bizottságok javaslatait. 
 
Tóth Béla: ismertette a PVVB javaslatát (jkv-höz csatolva) 
 
Erős Ferenc: ismertette az OKB javaslatát (jkv-höz csatolva) 
 
Dr. Sükösd Tamás: az ÜJB elnöke nincs jelen, ezért ismertette az ÜJB javaslatát (jkv-höz 
csatolva) 
 



 7 

Érsek Enikő: ismertette az ESZB javaslatát (jkv-höz csatolva) 
 
A napirendi ponthoz hozzászólás nem volt, Dr. Sükösd Tamás polgármester szavazásra tette 
fel az előterjesztésben szereplő rendeletmódosítás elfogadását. 
 
A Képviselőtestület 9 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi rendeletet alkotta: 
 

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestületének 
31/2010.(X.29.) önkormányzati rendelete 

az Önkormányzat 2010. évi költségvetéséről szóló 
 3/2010. (II.15.) önkormányzati rendelete módosításáról 

 
4. A város címeréről, zászlójáról szóló 15/1999.(IV.20.) önkormányzati rendelet 

módosítása 
Előadó: jegyző 

 
Dr. Sükösd Tamás: a 12.) napirendi pontig a rendeletmódosításokat azért kellett, hogy 
felvegyük a Képviselőtestület ülésének napirendjére, mert a szabálysértési törvényt 
megváltoztatta a Parlament, a szabálysértési bírság összegét maximum 30.000 Ft-ról 50.000 
Ft-ra emelte fel. Ennek megfelelően a jogharmonizáció keretében minden helyi jogszabályt is 
módosítani szükséges. Ezt történik meg itt. Azért mondanám ezt az általános tájékoztatót az 
elején, mert akkor ezt nem mondom el a következő 8 napirendi pontnál. Minden egyes olyan 
helyi jogszabályt módosítanunk kell, amelyikben a szabálysértési bírság felső határa nem 
egyezett meg a törvénnyel. 
 
Dr. Sükösd Tamás: ismertette az ÜJB javaslatát (jkv-höz csatolva). Kérdezem a napirendi 
pont előadóját, hogy kíván-e az írásos előterjesztéshez kiegészítést tenni? 
 
Dr. Krupa Rozália: nem. 
 
Etelvári Zoltán: a 2. § úgy szól, hogy „Ez a rendelet 2010. november 1-jén lép hatályba és a 
hatályba lépését követő 5. napon hatályát veszti.” Ezt nem értem. 
 
Dr. Krupa Rozália: ez régóta így történik, azért, hogy a rendeletek száma ne szaporodjon a 
módosító rendeleteket hatályon kívül helyezzük azzal, hogy módosításra sor került, az 
alaprendeletbe beépítésre kerül. Maga csak a módosításról szóló rendelet, azzal hatályát 
veszti. Tehát ezek a módosító rendeletek addig élnek ameddig átvezetésre kerülnek az 
alaprendeletbe az egyes szakaszoknál a módosítások. 
 
Dr. Sükösd Tamás: tehát csak a módosító rendelet veszti hatályát és egységes szerkezetű 
rendelet lesz. 
 
Etelvári Zoltán: akkor is nekem félreérthető, mert azt mondja, „ez a rendelet”. Ez a rendelet 
elsején lép hatályba, és hatálybalépését követő 5. napon hatályát veszti. Tehát ez a rendelet 
hatályba lépett és 5. napon már megint nem rendelet. 
 
Dr. Sükösd Tamás: a módosító rendelet is rendelet, ha megnézed, ennek önálló száma van. 
Ez egy önálló rendelet és azért, hogy egyszerűbb legyen a jogszabályi szerkezet helyben – 
ahogy az el is hangzott – ez beépül a szövegbe és ez pedig önállóan, külön nem lesz. Ha ezt 
egy hangzatos példával akarnák illusztrálni, ha valaki utána rákeres a nyilvános rendeletek 
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között, akkor nem fog megjelenni pld. ez a címeres és zászlós rendelet két helyen. Egy helyen 
a módosítással, meg egy helyen a teljes szöveggel, hanem a teljes szöveg jelenik meg, ahol a 
lábjegyzetben ott van, hogy ezt módosítottuk 2010. november 1-jei hatállyal. Ez mindenhol 
elő fog fordulni a következőkben is. 
 
A napirendi ponthoz más hozzászólás nem volt, Dr. Sükösd Tamás polgármester szavazásra 
tette fel az előterjesztésben szereplő rendeletmódosítás elfogadását. 
 
A Képviselőtestület 9 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi rendeletet alkotta: 
 

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestületének 
32/2010.(X.29.) önkormányzati rendelete 

a város címeréről, zászlójáról szóló 
15/1998.(IV.20.) önkormányzati rendelete módosításáról 

 
 

5. Az állattartásról szóló 11/2004.(III.25.) önkormányzati rendelet módosítása 
Előadó: jegyző 

 

 
Dr. Sükösd Tamás: a rendeletmódosításra az előzőekben előadottal egyező okból került sor. 
Gyakorlatilag a módosítás szövege is az előzővel egyező. Ismertette az ÜJB javaslatát (jkv-
höz csatolva) Kérdezem a jegyző asszonyt és a képviselőtestület tagjait kívánnak-e napirendi 
ponthoz hozzászólni? 
 
Dr. Krupa Rozália: nem kívánom szóban kiegészíteni 
 
A napirendi ponthoz hozzászólás nem volt, Dr. Sükösd Tamás polgármester szavazásra tette 
fel az előterjesztésben szereplő rendeletmódosítás elfogadását. 
 
A Képviselőtestület 9 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi rendeletet alkotta: 
 

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestületének 
33/2010.(X.29.) önkormányzati rendelete 

az állattartásról szóló  
11/2004.(III.25.) önkormányzati rendelete módosításáról 

 
6. A piacok és vásárok tartásának rendjéről szóló 21/2009.(VI.15.) önkormányzati 

rendelet módosítása 
Előadó: jegyző 

 
Dr. Sükösd Tamás: a rendeletmódosítás oka az előzőekkel egyező szabálysértési törvényből 
ered. Ismertette az ÜJB javaslatát (jkv-höz csatolva) 
 
Kérdezem a jegyző asszonyt és a képviselőtestület tagjait kívánnak-e napirendi ponthoz 
hozzászólni? 
 
Dr. Krupa Rozália: nem, nincs kiegészítenivalóm. 
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A napirendi ponthoz hozzászólás nem volt, Dr. Sükösd Tamás polgármester szavazásra tette 
fel az előterjesztésben szereplő rendeletmódosítás elfogadását. 
 
A Képviselőtestület 9 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi rendeletet alkotta: 
 

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestületének 
34/2010.(X.29.) önkormányzati rendelete 

a piacok és vásárok tartásának rendjéről szóló 
21/2009.(VI.15.) önkormányzati rendelete módosításáról 

 
7. A települési szilárd hulladékkal kapcsolatos hulladékkezelési helyi közszolgáltatásról 

szóló 1/2002.(I.25.) önkormányzati rendelet módosítása 
Előadó: jegyző 

 
Dr. Sükösd Tamás: rendeletmódosítás oka az előzőekben kifejtettek szerint. Ismertette az 
ÜJB javaslatát (jkv-höz csatolva) 
 
Kérdezem a jegyző asszonyt és a képviselőtestület tagjait kívánnak-e napirendi ponthoz 
hozzászólni? 
 
Dr. Krupa Rozália: nem. 
 
A napirendi ponthoz hozzászólás nem volt, Dr. Sükösd Tamás polgármester szavazásra tette 
fel az előterjesztésben szereplő rendeletmódosítás elfogadását. 
 
A Képviselőtestület 9 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi rendeletet alkotta: 
 

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestületének 
35/2010.(X.29.) önkormányzati rendelete 

a telepölési szilárd hulladékkal kapcsolatos hulladékkezelési helyi közszolgáltatásról szóló 
1/2002.(I.25.) önkormányzati rendelet módosításáról 

 
8. Az avar és kerti hulladékok nyílttéri égetéséről szóló 22/2007.(VI.15.) önkormányzati 

rendelet módosítása 
Előadó: jegyző 

 
Dr. Sükösd Tamás: a rendeletmódosítás oka az előzőekben kifejtettek szerint. Ismertette az 
ÜJB javaslatát (jkv-höz csatolva) 
 
Kérdezem a jegyző asszonyt és a képviselőtestület tagjait kívánnak-e napirendi ponthoz 
hozzászólni? 
 
Dr. Krupa Rozália: nincs kiegészítenivalóm. 
 
A napirendi ponthoz hozzászólás nem volt, Dr. Sükösd Tamás polgármester szavazásra tette 
fel az előterjesztésben szereplő rendeletmódosítás elfogadását. 
 
A Képviselőtestület 9 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi rendeletet alkotta: 
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Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestületének 

36/2010.(X.29.) önkormányzati rendelete 
az avar és kerti hulladékok nyílttéri égetéséről szóló 

22/2007.(VI.15.) önkormányzati rendelet módosításáról 
 

9. A települési folyékony hulladékkal kapcsolatos hulladékkezelési közszolgáltatásról 
szóló 35/2004.(X.21.) önkormányzati rendelet módosítása 
Előadó: jegyző 

 
Dr. Sükösd Tamás: rendeletmódosítás oka, illetve a bírságmérték változása egyező a 
korábbiakkal: Ismertette az ÜJB javaslatát (jkv-höz csatolva) 
 
Kérdezem a jegyző asszonyt és a képviselőtestület tagjait kívánnak-e napirendi ponthoz 
hozzászólni? 
 
Dr. Krupa Rozália: nem. 
 
A napirendi ponthoz hozzászólás nem volt, Dr. Sükösd Tamás polgármester szavazásra tette 
fel az előterjesztésben szereplő rendeletmódosítás elfogadását. 
 
A Képviselőtestület 9 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi rendeletet alkotta: 
 

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestületének 
37/2010.(X.29.) önkormányzati rendelete 

a települési folyékony hulladékkal kapcsolatos hulladékkezelési közszolgáltatásról szóló 
35/2004.(X.21.) önkormányzati rendelet módosításáról 

 
10. A járművek behajtási engedélyeinek kiadási és felülvizsgálati rendjéről szóló 

43/2004.(XII.15.) önkormányzati rendelet módosításáról 
Előadó: jegyző 

 
Dr. Sükösd Tamás: a rendeletmódosítás oka ugyanaz, mint az előzőekben. Ismertette az ÜJB 
javaslatát (jkv-höz csatolva) 
 
Kérdezem a jegyző asszonyt és a képviselőtestület tagjait kívánnak-e napirendi ponthoz 
hozzászólni? 
 
Dr. Krupa Rozália: előadóként nincs kiegészítenivalóm. 
 
A napirendi ponthoz hozzászólás nem volt, Dr. Sükösd Tamás polgármester szavazásra tette 
fel az előterjesztésben szereplő rendeletmódosítás elfogadását. 
 
A Képviselőtestület 9 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi rendeletet alkotta: 
 

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestületének 
38/2010.(X.29.) önkormányzati rendelete 

a járművek behajtási engedélyeinek kiadási és felülvizsgálati rendjéről szóló  
43/2004.(XII.15.) önkormányzati rendelet módosításáról 
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11. A közterületek használatának szabályozásáról és rendjéről szóló 11/2007.(V.21.) 
önkormányzati rendelet módosítása 
Előadó: jegyző 

 
Dr. Sükösd Tamás: ismertette az ÜJB javaslatát (jkv-höz csatolva) 
 
Kérdezem a jegyző asszonyt és a képviselőtestület tagjait kívánnak-e napirendi ponthoz 
hozzászólni? 
 
Dr. Krupa Rozália: nem kívánom kiegészíteni. 
 
A napirendi ponthoz hozzászólás nem volt, Dr. Sükösd Tamás polgármester szavazásra tette 
fel az előterjesztésben szereplő rendeletmódosítás elfogadását. 
 
A Képviselőtestület 9 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi rendeletet alkotta: 
 

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestületének 
39/2010.(X.29.) önkormányzati rendelete 

a közterületek használatának szabályozásáról és rendjéről szóló 
11/1997.(V.21.) önkormányzati rendelet módosításáról 

 
12. A temetőkről és a temetkezésről szóló 15/2000.(VI.22.) önkormányzati rendelet 

módosításáról 
Előadó: jegyző 

 
Dr. Sükösd Tamás: a rendeletmódosítás oka ugyanaz, mint az előző napirendi pontoknál. 
Ismertette az ÜJB javaslatát (jkv-höz csatolva) 
 
Kérdezem a jegyző asszonyt és a képviselőtestület tagjait kívánnak-e napirendi ponthoz 
hozzászólni? 
 
Dr. Krupa Rozália: nem. 
 
A napirendi ponthoz hozzászólás nem volt, Dr. Sükösd Tamás polgármester szavazásra tette 
fel az előterjesztésben szereplő rendeletmódosítás elfogadását. 
 
A Képviselőtestület 9 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi rendeletet alkotta: 
 

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestületének 
40/2010.(X.29.) önkormányzati rendelete 
a temetőkről és a temetkezésről szóló  

15/2000.(VI.22.) önkormányzati rendelet módosításáról 
 

13. A gyermekvédelem helyi rendszeréről szóló 41/2002.(XII.17.) önkormányzati rendelet 
módosításáról 
Előadó: jegyző 

 
Dr. Sükösd Tamás: erre a rendeletmódosításra azért van szükség, mert egy korábban 
hatályon kívül helyezett döntés esetén egy melléklet hatályos maradt. Ez egy technikai jellegű 
jogszabály változtatás, amire szükség van. Ismertette az ÜJB javaslatát (jkv-höz csatolva) 
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Kérdezem a jegyző asszonyt és a képviselőtestület tagjait kívánnak-e napirendi ponthoz 
hozzászólni? 
 
Dr. Krupa Rozália: nem kívánok hozzászólni. 
 
A napirendi ponthoz hozzászólás nem volt, Dr. Sükösd Tamás polgármester szavazásra tette 
fel az előterjesztésben szereplő rendeletmódosítás elfogadását. 
 
A Képviselőtestület 9 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi rendeletet alkotta: 
 

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestületének 
41/2010.(X.29.) önkormányzati rendelete 
a gyermekvédelem helyi rendszeréről szóló 

41/2002.(XII.17.) önkormányzati rendelete módosításáról 
 

14. Sárbogárd Város Helyi Építési Szabályzatáról szóló 8/2005.(III.30.) önkormányzati 
rendelete módosítása 
Előadó: jegyző 

 
Dr. Sükösd Tamás: ismertette az ÜJB javaslatát (jkv-höz csatolva). A rendeletmódosítás oka 
az elvi építési engedélyezéssel kapcsolatos jogszabály, tehát országos jogszabály 
megváltozása. Ezzel kapcsolatban szükséges a Helyi Építési Szabályzatban a módosítások 
átvezetése. Tehát ahol ez az elvi engedélyezést érintette a Helyi Építési Szabályzat, illetve 
annak egyfajta kötelező jellege volt, ami most elmúlt, ezt szükséges végigvezetni a 
rendeleten. 
Kérdezem a jegyző asszonyt, hogy az írásos előterjesztéshez kíván-e szóbeli kiegészítést 
tenni? 
 
Dr. Krupa Rozália: csak annyit, hogy maga az elvi építési engedélyezés megmaradt. Annyi a 
különbség, hogy a Képviselőtestület kötelező jelleggel nem írhatja elő, de maga az ügyfél 
bármikor benyújthat elvi építési engedély kérelmet a kormányrendelet szabályai alapján. 
 
Dr. Sükösd Tamás: csak zárójelben jegyzem meg, hogy erre számos esetben szüksége is 
lesz, aki mondjuk egy művelési ágat akar megváltoztatni és ehhez hasonló eljárásokat kíván 
kezdeményezni. Kérdezem képviselőtársaimat, hogy van-e valakinek kérdése, 
hozzáfűznivalója a napirendi ponttal kapcsolatban? 
 

A napirendi ponthoz hozzászólás nem volt, Dr. Sükösd Tamás polgármester szavazásra tette 
fel az előterjesztésben szereplő rendeletmódosítás elfogadását. 
 

A Képviselőtestület 9 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi rendeletet alkotta: 
 

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestületének 
42/2010.(X.29.) önkormányzati rendelete 

Sárbogárd Város Helyi építési Szabályzatáról szóló  
8/2005.(III.30.) önkormányzati rendelete módosításáról 

 
15. Oktatási intézmények pedagógiai, művelődési programjának módosítása 

Előadó: jegyző 
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Erős Ferenc: ismertette az OKSB javaslatát (jkv-höz csatolva) 
 
Dr. Sükösd Tamás: hogy közérthetőbb legyen: ez a szöveges értékelést felváltó 
érdemjeggyel való értékelés, ami azért gondolom, ha előtte 50-80 évig jó volt, akkor 
ismételten jó lehet. Arra terjesztettek elő az intézmények is kérelmet, hogy olyan módon 
lehessen ezt megoldani, hogy lehetőség szerint ne kelljen szakértői véleményt is beszerezni,  
mert akkor arra lehet, hogy már az összes hátralévő idő kevés lenne, hogy ezt be tudják 
vezetni a 2. évfolyamtól és akkor ismételten tudnak a tanulók érdemjegyet kapni. Kérdezem a 
jegyző asszonyt, hogy van-e az írásos anyaghoz kiegészítése? 
 
Dr. Krupa Rozália: a módosítással kapcsolatban a bizottsági ülésen is elmondtam, hogy a 
törvény teszi lehetővé a Képviselőtestület számára, hogy ezt az eltérést engedélyezze. Abban 
az esetben nem kell jóváhagyatni, és újra a testület elé hozni a pedagógiai programot, hiszen 
csak ebben a pár sorban változik. Ezt úgy fogalmazza meg a törvény, hogy ha a fenntartó a 
törvény hatálybalépését követő 60 napon belül dönt, és engedélyezi ezt az eltérést, akkor az 
intézmény csak átvezeti a pedagógiai programját. Tehát a mi előterjesztésünk arról szólt, hogy 
nem kell utána újra visszahozni. A másik, intézményfenntartó társulásban vagyunk a 
Sárszentmiklósi ÁMK-t illetően Nagylókkal. A nagylóki képviselőtestület az általunk 
megküldött előterjesztést és határozati javaslatot megtárgyalta és elfogadta. Kiosztásra került 
a kivonat, ami faxon érkezett meg. Október 27-én a 95/2010. sz. határozattal arról döntöttek, 
hogy egyetértenek az eredeti határozati javaslat szerint a pedagógiai program módosításával. 
 
Dr. Sükösd Tamás: amit még szükséges talán elmondani, hogy a bizottsági ülésen merült fel 
annak az igénye, hogy esetlegesen a fenntartói jóváhagyás azért maradjon meg, hogy a 
pedagógiai program ne térjen el semmiben a Képviselőtestület által elfogadottól. Egyébként 
pont a Sárszentmiklósi ÁMK vezetőjének a kérelme úgy is szólt, hogy fenntartói jóváhagyás 
mellett, csak a szakértői véleményezés ne legyen meg. Ebben a vonatkozásban alpolgármester 
úr terjesztette elő az aggályait gyakorló pedagógusként. 
 
Novák Kovács Zsolt: a nagylóki önkormányzat a beterjesztett javaslatot fogadta el, mi pedig 
egy új módosított javaslatot. E között nincs valamilyen ellentmondás? 
 
Dr. Krupa Rozália: van. Ők úgy fogadták el, ahogy mi előzetesen megküldtük az 
előterjesztést. Azzal fogadták el, hogy fenntartói jóváhagyás nélkül, tehát a bizottsági 
módosító javaslat arról szól, hogy fenntartói jóváhagyással. 
 
Novák Kovács Zsolt: ez valamilyen nehézséget jelent? 
 
Dr. Krupa Rozália: ha mi más döntést hozunk, mint ami az eredeti javaslat volt, tehát ha a 
testület a bizottsági módosítást szavazza meg, akkor a nagylóki önkormányzatnak újra kell 
vinni a döntését, mert jelenleg úgy néz ki, hogy a két fenntartó között nézetkülönbség van 
ebben a döntésben. 
 
Dr. Sükösd Tamás: egyéb kérdés, észrevétel van-e? Tekintettel arra, hogy a bizottság a 
határozati javaslatot módosítással javasolta elfogadni, ezért először felteszem szavazásra a 
módosított határozati javaslatot. Kérem képviselőtársaimat, hogy aki a bizottság elnöke által 
ismertetett módosított határozati javaslat elfogadásával ért egyet kézfelemeléssel szavazzon.  
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Nyilván akkor itt feladatként felmerül az önkormányzatnak, hogy a nagylóki 
képviselőtestületet erről tájékoztassa. 
 
A Képviselőtestület 9 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta: 

 
Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestületének 

245/2010.(X.29.) Kth. sz. határozata 
 

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete megtárgyalta az 
Oktatási intézmények pedagógiai, művelődési programjának 
módosítása tárgyú előterjesztést és az alábbi határozatot hozta: 
 
 A képviselő-testület engedélyezi a Központi Általános Iskola, Óvoda, 
Családsegítő és Gyermekjóléti Szolgálat Pedagógiai programjának és 
az ÁMK Pedagógiai és művelődési programjának a jóváhagyásával és 
bevezetésével kapcsolatos általános szabályoktól való eltérést oly 
módon, hogy a nevelőtestületi elfogadás után fenntartói 
jóváhagyással, közoktatási szakértői véleményezés nélkül bevezetésre 
kerüljön a tanulók teljesítményének osztályozással történő értékelése a 
2. évfolyamtól a 2010/2011-es tanév második félévétől. 
 
Utasítja a jegyzőt, hogy a döntésről tájékoztassa az 
intézményvezetőket. 
Utasítja az intézményvezetőket, hogy a dokumentumot tekintsék át, a 
szükséges módosításokat végezzék el ,  és a változtatásokat vezessék 
át. Az egységes szerkezetű dokumentumot küldjék meg záradékolásra. 

 
Határidő:     értesítésre:      azonnal 
                    Módosításra: 2010. november 23.  
                   
Felelős: jegyző 
             intézményvezető 

 
16. Oktatási intézmények órakeretének emelése és előirányzat biztosítása 

Előadó: jegyző 
 
Dr. Sükösd Tamás: a napirendi pontot a magántanulók oktatásának szükségessége hívta 
életre s ebben a vonatkozásban tartalmaz az előterjesztés módosításokat. Mindenki megkapta 
az írásbeli előterjesztést. Ezt a napirendi pontot szintén az OKSB tárgyalta, kérem a bizottság 
javaslatát. 
 
Erős Ferenc: ismertette az OKSB javaslatát (jkv-höz csatolva) 
 
A napirendi ponthoz hozzászólás nem volt, Dr. Sükösd Tamás polgármester szavazásra tette 
fel az előterjesztésben szereplő határozati javaslat elfogadását. 
 
A Képviselőtestület 9 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta: 
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Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestületének 

246/2010.(X.29.) Kth. sz. határozata 
 

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete megtárgyalta Az 
oktatási intézmények órakeretének emelése és előirányzat biztosítása 
tárgyú előterjesztést és az  alábbi határozatot hozta: 
 
 1. Módosítja a 160/2010 (VIII. 03.) Kth. számú határozat 1 pontját az 
alábbiak szerint: 
 
 Az ÁMK órakerete a 2010/2011-es tanévben:  813 óra . 
Ebből tanórai keret 502 óra, napközi ( iskolaotthon ) és tanulószoba: 
195 óra, kedvezmények: 76 óra, magántanuló: 40 óra. Túlóra: 43  óra 
 
2. Módosítja a 132/2010 ( VI.08. ) Kth. számú határozat 1. pontját az 
alábbiak szerint:  
 
 A Központi Általános Iskola, Óvoda, Családsegítő és Gyermekjóléti 
Szolgálat 
Mészöly Géza Általános Iskola órakerete a 2010/2011-es tanévben 
818 óra. 
Ebből  tanórai időkeret: 540 óra, napközi és tanulószoba: 195 óra, 
könyvtár és kedvezmények: 73 óra , magántanuló: 10 óra 
 
 3. Az önkormányzat az ÁMK Sárszentmiklósi Általános Iskola  
órakeret emelése miatt az intézmény 2010. évi  költségvetési 
előirányzat – emelését az alábbiak szerint hagyja jóvá: 
 
 Személyi kiadás: 
1 fő magántanuló x 10 óra x 4 hét x 1998 Ft x 3 hó  = 239.760 Ft. 
Munkaadót terhelő járulékok: 239.760 Ft x 27 %     =   64.735 Ft 
Összesen:                                                                      304. 495 Ft 
Sárbogárd Város Önkormányzat általános tartaléka terhére. 
 
 4. A Központi Általános Iskola, Óvoda, Családsegítő és 
Gyermekjóléti Szolgálata  órakeret emelése miatt az intézmény 2010. 
évi költségvetési előirányzat – emelését az alábbiak szerint hagyja 
jóvá: 
 
Személyi kiadás: 
1 fő magántanuló x 10 óra x 4 hét                   = 58.680 kerekítve  
59.000 Ft 
Munkaadót terhelő járulékok: 58.680x 27%   = 15.844 kerekítve  
16.000 Ft 
Összesen:                                                            74.524 kerekítve  
75.000 Ft 
Sárbogárd Város Önkormányzat általános tartaléka terhére. 
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Utasítja a jegyzőt, hogy a döntésről tájékoztassa az 
intézményvezetőket , majd  a döntés  alapján készítse el    a 
költségvetési rendelet módosítását. 
 
Határidő: értesítésre: azonnal 
                rendeletmódosításra:    a következő testületi ülés 
Felelős:   jegyző 
               intézményvezető 

 
17. A 2011. évi belső ellenőrzési ütemterv elfogadása 

Előadó: jegyző 
 
Dr. Sükösd Tamás: azt gondolom, hogy ez viszonylag közérthető napirendi pont. Minden 
szervezetnek egy belső ellenőrzési ütemtervet kell készíteni, hogy a következő évben mint az 
szükséges úgy intézményeknél, úgy adott esetben támogatott társadalmi szervezeteknél belső 
ellenőrzés lefolytatása. A napirendi pontot a PVVB tárgyalta, kérem a bizottság javaslatát. 
 
Tóth Béla: ismertette a PVVB javaslatát (jkv-höz csatolva) 
 
Dr. Sükösd Tamás: két sportegyesület, illetve két társadalmi szervezet kerülne ellenőrzés alá 
ezenkívül, hogy az önkormányzat számos intézményének ellenőrzésről rendelkezik még ez az 
előterjesztésben olvasható. Kérdezem jegyző asszonyt kíván-e hozzászólni a napirendi 
ponthoz? 
 
Dr. Krupa Rozália: ami elhangzott bizottsági ülésen is, hogy ez a Képviselőtestületnek a 
döntése, hogy ebből milyen ellenőrzések kerülnek majd a kistérségi ellenőrzési programba 
beépítésre az majd a Többcélú Kistérségi Társulási Tanács döntésétől fog függeni, illetve 
attól, hogy a többi önkormányzattól milyen mennyiségű ellenőrzési igény érkezik be. 
 
Dr. Sükösd Tamás: arról még tájékoztatom képviselőtársaimat, hogy a kistérségen az 
ellenőrzés rendszere egy rendszeresített belső ellenőrrel működött, de a rendszeresített belső 
ellenőr – ha jól tudom – Gyesen van, így a munkát kiszervezték és egy külső cég végzi el. 
Végzik folyamatosan ezeket az ellenőrzéseket, és ahogy azt a jegyző asszony mondta, 
amennyit fizikailag meg bírnak csinálni, annyi ellenőrzés nyilván végbe is fog menni 2011-
ben. 
 
Ferncz Kornél: nem Tóth Ervin a belső ellenőr? 
 
Dr. Krupa Rozália: ő nálunk volt belső ellenőr, amíg itt dolgozott. 
 
Dr. Sükösd Tamás polgármester szavazásra tette fel az előterjesztésben szereplő határozati 
javaslatot az PVVB által tett módosítás szerint. 
 
A Képviselőtestület 9 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta: 
 

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestületének 
247/2010.(X.29.) Kth. sz. határozata 

 
Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete a 2011. évi 
ellenőrzési ütemterv elfogadása tárgyú előterjesztést megtárgyalta. 



 17 

 
A képviselő-testület a Sárbogárd Város Önkormányzata 2011. évi 
ellenőrzési ütemtervét az 1. sz. Melléklet szerint hagyja jóvá azzal, 
hogy a Társadalmi szervezetek támogatását a Sárbogárd LSC-nél, a 
Sárszentmiklós SE-nél, a Rétszilasért Egyesületnél, a Sárhatvanért 
Egyesületnél szükséges elvégezni. 
 
A képviselő-testület a társulási formában működtetett belső ellenőrzés 
keretében 2011. évben elvégzendő az 1. sz. Mellékletben kimutatott 
ellenőrzésekkel bízza meg a Sárbogárdi Többcélú Kistérségi 
Társulást. 
 
A képviselő-testület utasítja a jegyzőt, hogy a Sárbogárdi Többcélú 
Kistérségi Társulás Elnökének jelezze a Sárbogárd Város 
Önkormányzatának 2011. évre vonatkozó belső ellenőrzési igényét, 
kérje a testület által jóváhagyott ellenőrzési tervnek a Társulás 2011. 
évi ellenőrzési tervébe való beépítését. 

 
Határidő: 2010. november 5. 
Felelős: jegyző 

 
18. Tájékoztató a Sárbogárdi Többcélú Kistérségi Társulás 2010. I. félévi munkájáról 

Előadó: polgármester 
 
Dr. Sükösd Tamás: a napirendi pontot a bizottságok nem tárgyalták, az előterjesztést 
képviselőtársaim írásban megkapták. A Sárbogárdi Többcélú Kistérségi Társulás I. félévi 
munkájáról szóló beszámoló már az én aláírásommal került ki képviselőtársaimhoz, de 
nyilván értelem szerint ebben technikailag nem különösebben vettem részt. A Többcélú 
Kistérségi Társulás vonatkozásában fontos megemlíteni, hogy ezen belül Sárbogárd város 
intézményfenntartó társulásokban vesz részt. Ennek keretében működik a Sárszentmiklósi 
ÁMK, de ennek keretében működik akár a pedagógiai szakszolgálat, illetve egyéb 
intézmények is. A Kistérségi Társulás működteti a Háló-rendszert és ezen belül vesz részt egy 
projektben, ahol Sárbogárd csak szavazott. Ennek a kiépítésében nem vett részt, tehát ebben a 
vonatkozásban nekünk – hogy úgy mondjam - fizikai kötelezettségünk nincs, mert a társulási 
tanács döntése alapján, ami kötelezettséget itt a másik hét önkormányzat vállalt ahhoz nyilván 
a határozatképességhez szükséges a mi szavazatunk is, de magunk ebben részt nem veszünk. 
Amit talán szükséges a társulásról elmondani, hogy mindösszesen 440 milliós éves 
költségvetéssel gazdálkodik és nyilván az intézményfenntartás a leglényegesebb szerepe. Az 
irodájuk itt működik ebben az épületben. Ehhez mást hozzáfűzni nem kívánok, nyilván jövőre 
már ennél érdemibb beszámolót lehet tartani, vagy akár a II. félév is már egy olyan időszak 
lesz, ahol gyakorlatilag közelebb tudunk ehhez a dologhoz kerülni. Bárkinek kérdése, 
észrevétele van-e a napirenddel kapcsolatban? 
 
Dr. Krupa Rozália: kiegészítést szeretnék hozzátenni. Nem úgy nem veszünk részt a 
projektben, hogy nem akartunk részt venni. Sárbogárd megtartotta az intézményeit, 
intézményfenntartó társulások működnek. A Háló az egy kistérségi intézmény, ahol a 
családsegítés, gyermekjóléti szolgáltatás, szociális ellátásokat végzik, nekünk erre külön 
intézményeink vannak, tehát mi Nagylók, Hantos Intézményfenntartó Társulásokkal 
sárbogárdi alapítású intézményekkel maradtunk meg. A projektben pedig a társulás által 
alapított intézmény és annak a fejlesztéséről van szó. 
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Dr. Sükösd Tamás polgármester szavazásra tette fel az előterjesztésben szereplő tájékoztató 
elfogadását 
 
A Képviselőtestület 9 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta: 

 
Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestületének 

248/2010.(X.29.) Kth. sz. határozata 
 

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestülete a „Tájékoztató a 
Sárbogárdi Többcélú Kistérségi Társulás 2010. I. félévi munkájáról” 
c. előterjesztést megtárgyalta és elfogadta. 

 
19. A képviselőtestület 2010. évi munkatervének módosítása 

Előadó: polgármester 
 
Dr. Sükösd Tamás: ismertette az ÜJB javaslatát (jkv-höz csatolva). A választások kapcsán 
mindenképpen szükséges a munkaterv módosítás, ezenkívül szükséges a munkaterv 
módosítása azért is, mert ebben az évben a költségvetési előirányzatok olyan sokára lesznek 
várhatóan ismertek, hogy a költségvetési koncepció elkészítése nyilvánvalóan nem lett volna 
az alaphatáridőben lehetséges. A határozati javaslatban szerepelnek éppen az 
intézményfenntartó társulás kapcsán Nagylókkal és Hantossal is szükséges együttes ülést 
tartani ennek a megszervezése  nem olyan egyszerű, ezért szükséges a módosítás december 
elejére, nyilván a gazdálkodás időarányos teljesítéséről szóló napirendet tettük későbbre, 
illetve a költségvetési koncepciót úgy ahogy azt az előbb mondtam. Ezek fizikailag nem 
valósíthatók meg korábban, addig amíg a kormányzati számokat nem ismerjük 
 
A napirendi ponthoz hozzászólás nem volt, Dr. Sükösd Tamás polgármester szavazásra tette 
fel az előterjesztésben szereplő határozati javaslat elfogadását. 
 
A Képviselőtestület 9 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta: 

 
Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestületének 

249/2010.(X.29.) Kth. sz. határozata 
 

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestülete a képviselőtestület 
2010. évi munkatervének módosítása tárgyú előterjesztést 
megtárgyalta. 
 
A képviselőtestület a 264/2009.(XI.10.) sz. határozatával jóváhagyott 
2010. évi munkatervet az alábbiak szerint módosítja. 
 
1.) Hantos Község Önkormányzat Képviselőtestületével és Nagylók 
Község Önkormányzat Képviselőtestületével együttes ülés és Nagylók 
Község Önkormányzat Képviselőtestületével együttes ülés időpontját 
2010. novemberéről 2010. decemberére módosítja. 
Az előterjesztések és meghívandók névsorának leadási határideje: 
2010. november 17-re módosul.  
 
2.) A Képviselőtestület 2010. novemberi ülésének tervezett napirendi 
pontjai közül az 1. sorszámmal jelzett „Tájékoztató az önkormányzat 
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2010. évi gazdálkodásának időarányos teljesítéséről az év végéig 
várható teljesítések alakulásáról. 
Az önkormányzat 2011. évi költségvetési koncepciója” című 
napirendet leveszi és a 2010. decemberi ülés napirendjei közé az 1. 
sorszám alatt felveszi. A többi napirend sorszámát 2-12-re módosítja. 
A novemberi ülésnél az előterjesztések és meghívandók névsorának 
leadási határideje 2010. november 4-re módosul. 
A decemberi ülésnél az előterjesztések a meghívandók névsorának 
leadási határideje 2010. november 25-re módosul. 
 

Utasítja a jegyzőt, hogy a munkaterv módosítását vezesse át és a 
napirendeknek megfelelően a végrehajtásért felelősök részére az 
átdolgozott munkatervet küldje meg. 
 

Határidő: 2010. október 
Felelős: jegyző 

 
20. Képviselőtestületi megbízások módosítása 

Előadó: jegyző 
 
Dr. Sükösd Tamás: a Képviselőtestületnek több esetben megbízást kell adni különböző akár 
gazdálkodó szervezetek, akár társulásokban való képviseletre. Ezt a napirendi pontot a PVVB 
tárgyalta, kérdezem a bizottság elnökét, hogy milyen döntés született? 
 
Tóth Béla: ismertette a PVVB javaslatát (jkv-höz csatolva) 
 
Dr. Sükösd Tamás: jegyző asszonyt kérdezem, kíván-e a napirendi ponthoz hozzászólni? 
 
Dr. Krupa Rozália: nem. 
 
Dr. Sükösd Tamás: a közérthetőség kedvéért nagyon röviden elmondom, hogy az 
önkormányzatnak a KÖZÉV Kft-ben, a Szélessávú Közmű Kiépítése Társulásban, illetve a 
Sárréti Vizi Társulatba kellett delegálni egy-egy képviselőt. Az előterjesztés szerint a KÖZÉV 
Kft-be a Képviselőtestület a polgármestert delegálná, a Szélessávú Közmű Kiépítése 
Társulásba Tóth Béla képviselőt és a Sárréti Vizi Társulatba pedig Erős Ferenc képviselőt. 
 
Dr. Sükösd Tamás szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő határozati javaslatok 
elfogadását. 
 

Dr. Krupa Rozália: külön-külön kell szavazni. 
 
A napirendi ponthoz hozzászólás nem volt, Dr. Sükösd Tamás polgármester szavazásra tette 
fel az előterjesztésben szereplő első határozati javaslat elfogadását. 
 

A Képviselőtestület 9 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta: 
 

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestületének 
250/2010.(X.29.) Kth. sz. határozata 

 

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestülete a 
képviselőtestületi megbízások módosítása tárgyú előterjesztést 
megtárgyalta. 
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A Képviselőtestület KÖZÉV Kft-ben Sárbogárd Város 
Önkormányzat, mint alapító tag képviseletével Dr. Sükösd Tamás 
polgármestert bízza meg. 
 
Utasítja a polgármestert, hogy a társaságot a döntésről értesítse és 
amennyiben a társasági szerződés a képviselőt tartalmazza, úgy annak 
módosítását kezdeményezze. 
 
Határidő: 2010. október 31. 
Felelős: polgármester 

 
Dr. Sükösd Tamás polgármester szavazásra tette fel az előterjesztésben szereplő második 
határozati javaslat elfogadását. 
 
A Képviselőtestület 9 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta: 

 
Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestületének 

251/2010.(X.29.) Kth. sz. határozata 
 

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestülete a 
képviselőtestületi megbízások módosítása tárgyú előterjesztést 
megtárgyalta. 
 
A Képviselőtestület a Szélessávú Közmű Kiépítése Társulás tagjaként 
a társulási tanácsban Tóth Béla önkormányzati képviselőt bízza meg 
Sárbogárd Város Önkormányzat képviseletével. 
 
Utasítja Tóth Béla önkormányzati képviselőt, hogy a Szélessávú 
Közmű Kiépítése Társulás alakuló ülését azonnal hívja össze. 
 
Határidő: 2010. október 29. 
Felelős: Tóth Béla önkormányzati képviselő 

 
Dr. Sükösd Tamás polgármester szavazásra tette fel az előterjesztésben szereplő harmadik 
határozati javaslat elfogadását. 
 
A Képviselőtestület 8 igen, 1 tartózkodó szavazattal az alábbi határozatot hozta: 

 
 

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestületének 
252/2010.(X.29.) Kth. sz. határozata 

 
Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestülete a 
képviselőtestületi megbízások módosítása tárgyú előterjesztést 
megtárgyalta. 
 
A képviselőtestület a Sárréti Vízi Társulat küldöttgyűlésébe 
küldöttnek Erős Ferenc önkormányzati képviselőt delegálja. 
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Utasítja a delegált képviselőt, hogy a Sárréti Vízi Társulat 
küldöttgyűlésein vegyen részt és az önkormányzat érdekeit 
figyelembe véve gyakorolja a szavazati jogát. 
 
Utasítja a jegyzőt, hogy a változásról a Sárréti Vízi Társulat Elnökét 
értesítse. 
 
Határidő: értesítésre: október 31. 
  folyamatos 
Felelős: Erős Ferenc önkormányzati képviselő 
  jegyző 

 
21. Nem lakáscélú helyiségek bérleti díjának módosítása 

Előadó: jegyző 
 
Dr. Sükösd Tamás: a nem lakáscélú helyiségek bérleti díjáról is kell minden évben döntést 
hoznunk. A napirendi pontot szintén a PVVB tárgyalta. Kérem a bizottság javaslatát. 
 
Tóth Béla: ismertette a PVVB javaslatát (jkv-höz csatolva) 
 
Dr. Sükösd Tamás: kérdezem a jegyző asszonyt, kíván-e a napirendi ponthoz hozzászólni? 
 
Dr. Krupa Rozália: köszönöm, nem. 
 
Dr. Sükösd Tamás: az előkészítés során olyan javaslat született, hogy 2011. évre a nem 
lakáscélú helyiségek bérleti díját ne emeljük meg. Ennek két oka volt. Egyrészt már így is 
meglehetősen magasak, másrészt pedig a kihasználtsága ezeknek az ingatlanoknak csekély. 
Így ha erre még „ráteszünk egy lapáttal” akkor vélhetően még annyi jelentkező se lesz, mint 
amennyi most sincs. 
 
A napirendi ponthoz hozzászólás nem volt, Dr. Sükösd Tamás polgármester szavazásra tette 
fel az előterjesztésben szereplő határozati javaslat elfogadását. 
 

A Képviselőtestület 9 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta: 
 

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestületének 
253/2010.(X.29.) Kth. sz. határozata 

 
Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestület „Nem lakáscélú 
helyiségek bérleti díja” tárgyú előterjesztést megtárgyalta és az alábbi 
döntést hozza: 
A Képviselőtestület úgy határoz, hogy a nem lakáscélú helyiségek 
bérleti díját 2011. január 1-től nem módosítja. 
 
Határidő: 2010. október 31. 
Felelős: jegyző 

 
22. Bérlőkijelölésről döntés 

Előadó: polgármester 
 
Tóth Béla: ismertette a PVVB javaslatát (jkv-höz csatolva) 
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Dr. Sükösd Tamás: ebben a tekintetben valamennyien megkaptuk az előterjesztést. A 
bizottság módosító javaslatát az hívta életre, hogy szakemberlakással nem vagyunk olyan 
bőven ellátva, ugyanakkor Somogyvári doktornőnek is van másik ingatlanja, de nyilván mivel 
ő itt orvos, azért kívánjuk ennyivel támogatni. Ha ő abban a lakásban kíván élni, akkor tegye, 
de azzal, hogy amennyiben ezt egy magasabb közérdek másképpen befolyásolná, akkor 
legyen az önkormányzatnak arra lehetősége, hogy minden további nélkül meg tudja ezt a 
szerződéses jogviszonyt szüntetni. 
 
A napirendi ponthoz hozzászólás nem volt, Dr. Sükösd Tamás polgármester szavazásra tette 
fel az előterjesztésben szereplő határozati javaslat „A” változatát a PVVB módosítása szerint. 
 
A Képviselőtestület 9 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta: 

 
Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestületének 

254/2010.(X.29.) Kth. sz. határozata 
 

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestülete a 
„Bérlőkijelölésről döntés” tárgyú előterjesztést megtárgyalta.  
 
Dr. Somogyvári Katalin Sáregres, Erkel F. u. 47. sz. alatti lakos, 
sárbogárdi háziorvost 2010. november 1-től a Sárbogárd Ady E. u. 
115. I/2. szám alatti lakás bérlőjének kijelöli. 
A lakásbérleti szerződés Dr. Somogyvári Katalin háziorvossal 
határozatlan időre köthető azzal a feltétellel, hogy amennyiben 
Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestületének szüksége van a 
lakásra, mint szakemberlakásra úgy jogosult a szerződést felmondani 
és a bérlő köteles az ingatlant 60 napon belül elhagyni. 
 

A bérleti díj mértéke összkomfortos piaci bérlakásra vonatkozik. 
 

A Képviselőtestület a 9/2010. (I.19.) és az 57/2010. (III.9.) Kth. sz. 
határozatait visszavonja. 
 

Utasítja a polgármestert, hogy a döntésről a kérelmezőt értesítse. 
 

Utasítja a jegyzőt, hogy a bérleti szerződés megkötéséről a 
határozatnak megfelelően intézkedjen.  
 

Határidő: folyamatos 
Felelős:  polgármester 
   jegyző 

 
9.58 órakor Ferencz Kornél elhagyta a termet. 

A további munkában 8 fő vett részt. 
 

23. Tájékoztató az előirányzatok felhasználásáról és a tartalék alakulásáról 
Előadó: jegyző 

 
Tóth Béla: ismertette a PVVB javaslatát (jkv-höz csatolva) 
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Dr. Sükösd Tamás: a napirendi pont nevében hordozza a tartalmát. Az előirányzatok 
felhasználásáról és a tartalék alakulásáról szól. Részletesebben nem kívánom ismertetni, 
mindenki látta, hogy milyen számok találhatók a különböző táblázatokban a személyi kiadási 
járulék, illetve dologi kiadás vonatkozásában is. Kérdezem az előadót és képviselőtársaimat 
kíván-e valaki hozzászólni a napirendi ponthoz? 
 
Dr. Krupa Rozália: nem, nincs kiegészítenivalóm. 
 
Mivel a napirendi ponthoz hozzászólás nem volt dr. Sükösd Tamás polgármester szavazásra 
tette fel az előterjesztésben szereplő tájékoztató elfogadását. 
 
A Képviselőtestület 8 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta: 
 

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestületének 
255/2010.(X.29.) Kth. sz. határozata 

 
Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestülete a „Tájékoztató az 
előirányzatok felhasználásáról és a tartalék alakulásáról” c. napirendet 
megtárgyalta és elfogadta. 

 
 

24. Jelentés a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról 
Előadók: a végrehajtásért felelősök 

 
Dr. Sükösd Tamás: ismertette az ÜJB javaslatát (jkv-höz csatolva). Majd ismertette a 
jelentését a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról.  
Kérdezem képviselőtársaimat, van-e kérdésük, hozzáfűznivalójuk a napirendi ponttal 
kapcsolatban. 
 
A képviselők a napirendi ponthoz nem szóltak hozzá. 
 
Dr. Sükösd Tamás polgármester szavazásra tette fel a polgármester lejárt határidejű 
határozatokról szóló jelentését. 
 

A Képviselőtestület 7 igen, 1 tartózkodó szavazattal elfogadta a polgármester jelentését. 
 

10.04 órakor visszatért a terembe Ferencz Kornél. 
A további munkában 9 fő vett részt. 

 
Dr. Sükösd Tamás szavazásra tette fel Dr. Krupa Rozália jegyző lejárt határidejű 
határozatokról szóló jelentését. 
 

A Képviselőtestület 9 igen (egyhangú) szavazattal elfogadta a jegyző jelentését. 
 
Dr. Sükösd Tamás szavazásra tette fel Szabóné Nyigrényi Judit, hatósági osztályvezető lejárt 
határidejű határozatokról szóló jelentését. 
 
A Képviselőtestület 9 igen (egyhangú) szavazattal elfogadta a hatósági osztályvezető 
jelentését. 
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Dr. Sükösd Tamás szavazásra tette fel Szőnyegi Lajos, műszaki osztályvezető lejárt határidejű 
határozatokról szóló jelentését. 
 
A Képviselőtestület 9 igen (egyhangú) szavazattal elfogadta a műszaki osztályvezető 
jelentését. 
 
Dr. Sükösd Tamás szavazásra tette fel Pirosné Kocsis Anna szakreferens lejárt határidejű 
határozatokról szóló jelentését. 
 
A Képviselőtestület 9 igen (egyhangú) szavazattal elfogadta a szakreferens jelentését. 
 
Dr. Sükösd Tamás szavazásra tette fel Harmath Józsefné, gazdasági osztályvezető lejárt 
határidejű határozatokról szóló jelentését. 
 

A Képviselőtestület 9 igen (egyhangú) szavazattal elfogadta a gazdasági osztályvezető 
jelentését. 
 
A Képviselőtestület a részszavazatok alapján 9 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi 
határozatot hozta: 
 

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestületének 
256/2010. (X.29.) Kth. számú határozata 

 
Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestülete a Polgármester, a 
Jegyző, a Hatósági osztályvezető, a Műszaki osztályvezető, a 
Szakreferens, valamint a Gazdasági osztályvezető jelentését elfogadta. 

 
25. Tájékoztató a két ülés közötti fontosabb eseményekről, intézkedésekről 

Beszámoló az átruházott hatáskörök gyakorlásáról 
 
Dr. Sükösd Tamás: abban a tekintetben viszonylag egyszerű a helyzetem, mert a legutóbbi 
ülésünk múlt héten volt, előtte pedig az alakuló ülésünk volt. Ami a legfontosabb, illetve 
legfrissebb élmény számomra, a jogszabály változás kapcsán a Sárbogárdi Beruházó Vizi 
Közmű Társulat végelszámolásának utolsó napjait éljük és éppen megszűnő félben van. Az 
önkormányzat itt nyilván a kötelezettségeket és jogosultságokat is átveszi. Az átadás-átvétel 
egy leltár keretében ma reggel történt meg. Majd cégbírósági átvezetést követően meg fog 
történni a vagyon átvétele is. Ezzel kapcsolatban számos feladata lesz még a 
Képviselőtestületnek különös tekintettel arra, hogy 2011. novemberében véget ér az utolsó 
ütem is és ott szükséges lesz a lakossági befizetések, illetve a Fundamentás pénzek kezelése 
ez egy igen komoly feladat lesz és igen komoly anyagi teher is lehet, ha a lakossági 
befizetések azok az előíráshoz közelítenek akkor pedig ez egy örömteli dolog lesz, amit 
fontos még megemlíteni, bár ez inkább a jövőre nézve szól. A munkaterv módosítása kapcsán 
előkerült, hogy az intézményfenntartó társulásban szereplő másik önkormányzatokkal kell 
együttes ülést tartanunk. Ez nyilván szükséges lesz megszervezni, el kell fogadni ezeknek a 
társulásoknak a költségvetését is.  
A Többcélú Kistérségi Társulás ülésén vettem részt. A Társulási Tanács összeült a héten. A 
Kistérségi Társulás Tanácsának elnöke én vagyok. Remélem, hogy annyiban előre tudjuk 
mozdítani a város és a kistérség kapcsolatát nyilván a kistérségi támogatások, amik normatíva 
szinten magasabbak, mint egy városi támogatás. Ez talán a mi előnyünkre tud szolgálni, meg 
az, hogy egyfajta együttműködési készséget láttam a többi polgármesterben is.  
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Tudomásul vettük, hogy működik a Háló-projekt, amiben Sárbogárd városnak nem kell részt 
vennie, mert megvannak az intézményei. Ez nem jelent nekünk további kötelezettség vállalást 
A Fejér Megyei Közgyűlés is ülést tartott tegnap. Ezzel kapcsolatban, ami érinti Sárbogárd 
várost is a Rendelőintézet felújítása lassanként befejeződik. Itt nyilvánvalóan a Megyei 
Önkormányzat irányából egyfajta nyomás nehezedik ránk. Annak a két helyiségnek a 
befejezésében Sárbogárd Város Önkormányzata is vegyen részt, ami úgymond kilóg a 
költségvetésből az egyik a fogorvosi rendelő, a másik pedig ha jól tudom akkor a volt 
tüdőgondozó rendelője. De ebben a vonatkozásban nyilvánvalóan hivatalos megkeresést is 
fogunk kapni és én ezt a Képviselőtestület elé fogom terjeszteni. Ez egy fontos elem. Illetve 
azt tapasztaltam még, hogy talán minden pénzügyi akadály elhárult ahhoz, hogy a szintén 
sárbogárdi vonatkozású dolgot a gimnáziumot végre befejezzék, nemcsak az új építésű felső 
részt és a külső részt, hanem az alatta lévő két emeletet is. A Fejér Megyei Önkormányzat 
közbeszerzési eljárás eredményeképpen finanszírozó pénzintézetet váltott és úgy tűnik, hogy a 
K&H Bankkal történő együttműködés keretében talán, bár szerintem átmeneti jelleggel ezek a 
pénzügyi problémák megoldódnak. 
 

26. Bejelentések, interpellációk 
 
26/1. Jelzőrendszeres házi segítségnyújtás fejlesztése 
    Előadó: polgármester 

 
Dr. Sükösd Tamás: az előterjesztésben le van írva, hogy 10 újabb jelzőkészülékkel lehetne 
bővíteni az eddig meglévő 40 berendezést. A 40 berendezés ahhoz kell, hogy erre lehívható 
legyen a normatíva, erről tájékoztatott engem az Egyesített Szociális Intézmény vezetője. Az 
ESZI vezetője előadta még az előterjesztésében azt, hogy ez igazából az önkormányzatnak 
többletterhet olyan szinten, hogy munkaerő-bevonással járó többletterhet, illetve egyéb 
kifizetéssel járó többletterhet nem jelent ebben a vonatkozásban is intézményfenntartó 
társulásban vagyunk Nagylókkal és Hantossal. A két másik önkormányzat képviselőtestülete 
rendkívüli ülés keretében ezt a napirendet már tárgyalta és mindkét önkormányzat támogatja 
az előterjesztésben szereplő határozati javaslatot.  
 

Érsek Enikő: ismertette az ESZB javaslatát (jkv-höz csatolva) 
 

A napirendi ponthoz hozzászólás nem volt dr. Sükösd Tamás polgármester szavazásra tette fel 
az előterjesztésben szereplő határozati javaslat elfogadását. 
 
A Képviselőtestület 9 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta: 
 

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestületének 
257/2010.(X.29.) Kth. sz. határozata 

 
Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete megtárgyalta a 
jelzőrendszeres házi segítségnyújtás fejlesztése tárgyú előterjesztést. 
A Képviselő-testület az Egyesített Szociális Intézmény útján 
biztosított jelzőrendszeres házi segítségnyújtás szociális 
alapszolgáltatás fejlesztését határozza el. A fejlesztés keretében a 
kihelyezhető készülékek számát 40 db-ról 50 db-ra kívánja felemelni. 
 
A Képviselő-testület utasítja a polgármestert, hogy az Egyesített 
Szociális Intézmény működési engedélyének módosítására a kérelmet 
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nyújtsa be, egyúttal a pályázatot is írja alá, a szükséges 
nyilatkozatokat tegye meg. 
 
Határidő: 2010. november 5. 
Felelős: polgármester 

 
26/2.  A polgármester szabadságának engedélyezése 

Előadó: jegyző 
 
Dr. Sükösd Tamás: ebben a vonatkozásban elég sajátos a Közigazgatási Hivatal álláspontja 
is, illetve a jogszabályból is következik is a dolog meg nem is. Úgy éreztük, hogy egy-egy 
napos szabadság képviselőtestület engedélyezésével indokolatlanul meg kellene növelni a 
rendkívüli ülések számát és a költségeket, ezért erre egy ettől eltérő határozati javaslat 
született. Kérdezem a jegyző asszonyt, mint előadót, hogy kíván-e kiegészítést tenni az írásos 
előterjesztéshez? 
 
Dr. Krupa Rozália: csak azért szólók egy-két szót, mert az ülés előtt lett kiosztva ez az 
előterjesztés. Egyrészt hétfői napon szabadságon volt a polgármester úr, ezt kell utólagosan 
jóváhagyni. Erről szól a határozati javaslat első része. A második részében pedig az 
elmondottakat szeretnénk áthidalni olyan módon, hogy az alpolgármester kapna megbízást 
arra, hogy az engedély okmányt aláírja. Azért ilyen furcsán fogalmaztam, mert átruházni a 
hatáskört nem lehet, valahogy megpróbáljuk így megoldani, hogy Képviselőtestület tud róla, 
ha egy-két napos rendkívüli szabadságra van szüksége a polgármesternek, akkor azt 
képviselőtestületi előzetes határozat nélkül majd utólag jóváhagyva az alpolgármester fogja 
engedélyezni. Hosszabb, huzamosabb ideig tartó szabadság kérelmet ide kell hozni előtte a 
testületi ülésre jóváhagyásra. 
 

Dr. Sükösd Tamás: azért voltam szabadságon, mert volt még egy olyan bírósági 
kötelezettségem, amelyhez nem tudtam helyettest állítani és úgy gondoltam, hogy ha nekem 
el kell mennem a bíróságra ráadásul reggel 8.30 órára egy meglehetősen távoli helyre, akkor 
nem fogok tudni visszaérni. Ezt követően pedig délután az Ügyvédi Kamarában próbáltam 
elrendezni az összeférhetetlenség megszüntetését, ami sikerült is. Ezért voltam hétfőn 
szabadságon. 
 

A napirendi ponthoz hozzászólás nem volt dr. Sükösd Tamás polgármester szavazásra tette fel 
az előterjesztésben szereplő határozati javaslat elfogadását. 
 

A Képviselőtestület 9 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta: 
 

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestületének 
258/2010.(X.29.) Kth. sz. határozata 

 

1.  Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestülete Dr. Sükösd 
Tamás polgármester részére utólagosan 2010. október 25-re egy 
munkanapra az éves szabadsága igénybevételét engedélyezi. 

 
Határidő: azonnal 
Felelős: jegyző 

 
2.  A képviselőtestület felhatalmazza Novák-Kovács István Zsolt 

alpolgármestert, hogy a polgármester előre nem tervezhető 1-2 
napos szabadsága esetén az engedélyokmányt aláírja. 
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Utasítja az alpolgármestert, hogy a fentiek szerint a 
képviselőtestület határozata hiányában igénybevett szabadságot 
utólagos jóváhagyásra terjessze a képviselőtestület következő ülése 
elé. 

 
Határidő: folyamatos 
Felelős: alpolgármester 

 
26. Bejelentések, interpellációk 
 
Nedoba Károly: a közelmúltban a városban több helyen ültettek facsemetéket. Többen 
kérdezték tőlem, hogy ehhez milyen engedély volt, milyen módon lett elültetve? Szeretném 
tájékoztatni polgármester urat és képviselőtársaimat, hogy erre is van egy rendelet, hogy 
hogyan lehet. Amikor mi ültettünk fát, akkor kellett egyeztetni a vízművel, a telefonosokkal, 
az E.on-nal. Először be kellett jelenteni a jegyző asszonynak, ő kiadta a Műszaki osztálynak, a 
Műszaki osztály megkérdezte hol és milyen facsemetéket akarunk ültetni. Természetesen a jó 
szándékot nem kérdőjelezem meg, csak a jövőben ebben legyen valamilyen rend, mert 
ráadásul olyan helyre is lett ültetve, ahol szabályozási tervben szerepel, hogy ott fa nem 
lehetne pld. a Rózsa utcának a legvégén. 
Mivel november 30-án nagyon sok közmunkásnak lejár a szerződése, külön meg szeretném 
köszönni az Ady E. úton dolgozók munkáját, akik a térköves járdát elkészítették. Úgy 
gondolom, hogy sokan érdemtelenül bántották őket. Szeptemberben kezdték el a járda 
építését és pár méter van már csak vissza. Meg lehet nézni, minőségben is egész kiváló 
munkát végeztek és egy értéket hoztak létre Sárbogárd Város Önkormányzatának és 
Sárbogárd város lakóinak. Ezt szeretném megköszönni a testület előtt. Köszönöm. 
 
Dr. Sükösd Tamás: az első bejelentésre nagyon röviden válaszolnék is. A Műszaki osztály 
vezetőjével én egyeztettem, mert hozzám is elérkezett ennek a híre, hogy bár jószándékkal, de 
valóban a faültetés nem teljesen a szabályoknak megfelelően történt. Úgy gondolom, hogy ezt 
a Műszaki osztály vezetőjével meg fogjuk tudni oldani. Megbeszéltük azt is, hogy mi legyen 
erre a koncepció és hogy milyen módon fogjuk a csorbát is kiküszöbölni, illetve a jövőre 
nézve oly módon megoldani, hogy aki a faültetést végezte, annak a kedve is megmaradjon, 
mert szerzett még facsemetéket és erre van is a Műszaki osztálynak javaslata, hogy ezt a fajta 
fenyőt hova kell majd ültetni. Sőt még tanáccsal látott el bennünket a KÖZÉV Kft. igazgatója 
Szűcs Attila is, aki erdőmérnök, az ő segítségét is igénybe kívánjuk venni. 
A második bejelentéshez magam is csatlakoznék. Valóban úgy van, hogy a közmunkások 
szerződése lejár és valóban dicséret illeti őket a járda elkészítéséért. 
 
Tóth Béla: a PVVB tájékoztatja a képviselőtestületet, hogy a bizottság elnökhelyettesének 
Erős Ferencet választotta meg. 
 
Etelvári Zoltán: ha már a faültetésnél tartunk, kérem a Képviselőtestületet, hogy szólítsa fel 
a Penny Marketet, hogy az általunk ültetett fákat, aminek felét kitörték, pótolja. Én úgy 
tudom, hogy olyan rendelet van – hogy 4-5 parkolóhoz kell egy fát ültetni. Pótolni, vagy 
pótoltatni kéne a kitört fákat. Nem nagy összegről lenne szó. Javaslom, hogy ne egyéves kis 
facsemetéket ültessünk, hanem vastagabb fákat. Hársfákat ültettünk az Ady E. út mellett és a 
gyerekek letördelték, több százezer forintos kárt okozva. 
Két probléma van még, ami megoldásra vár, a novemberi testületi ülésre előterjesztést 
készítek ezekkel kapcsolatban. Az egyik nagy igény a Tompa u., Tury M. utcai rendelő előtt  



 28 

 
egy gyalogátkelőhely felfestése. A másik nagy igény. Többen kérték már és egyszer meg is 
oldottuk azt, hogy a Templom utcába az iskola bejáratán túl kellene helyezni az egyirányú 
utca táblát. Tehát életszerűvé tenni a közlekedést, mert mindenki az iskolából visszafele, tehát 
az egyirányú utcának a tilos oldala felé jön, mert a Baross utcánál és a Templom utcánál ki 
van téve az egyirányú utca tábla és ha jönnek az iskolából vissza, akkor a Kossuth utca felé 
kellene menni, de 10 ember közül 12 erre jön. Tegyük életszerűvé, mert széles az utca, el 
tudnak jönni ott az autók és ne kényszerítsük szabálysértésre őket. Pénzbe nem kerül, egy 
gödröt kell ásni és áthelyezni a táblát. A gyalogátkelőhely felfestése kb. 40-50.000 Ft-ba 
kerül. Nagy azon a részen a gyalogos közlekedés. A betegek mennek a rendelőbe, a gyerekek 
pedig az Árpád u. felől mennek az iskolába. 
 
Dr. Krupa Rozália: a Szervezési és Működési Szabályzat szerint az ülés előtt 15 nappal 
előtte le kell adni az előterjesztést. A Tury M. u. nem önkormányzati út. 
 
Etelvári Zoltán: a Tury M. utca és a Tompa M. u. kereszteződéséről van szó. A járda 
meghosszabbított vonalában a gyalogosnak van elsőbbsége, de ugye ezt az autósok nem 
tudják, kár, hogy a KRESZ-ből ők vizsgáztak, nem a gyalogosok. A gyalogátkelőhely 
elkészítésének anyagi vonzata van. Két táblát kell kitenni, ami kb. 50-60.000 Ft-ba kerül. 
Durván ennek a költsége 100.000 Ft-ba kerül. Olvastam, hogy november 4-e a leadási 
határidőt. 
 
Macsim András: a közmunkásokra visszatérve. Nagyon örülök, hogy Nedoba Károly 
képviselő úr megdicsérte őket. Én pont ellenkezőleg akarom. Tudjuk, hogy a Köztársaság 
úton az iskola előtt a buszmegállótól egészen a patikáig, tavaly lebetonozták a járdát, és 
valami módon próbálták kitakarítani az árkot. Meg lehet nézni a mai napig is van 5 átjáró. 
Lehet látni, hogy az átereszek nincsenek még a mai napig sem áttisztítva, nincsenek 
kitakarítva. Van négy árok és amikor esik az eső, mind a négy árokban mint a vályúban úgy 
áll a víz. Ha valaminek nekifogtak, jó volna azt valamilyen formában be is fejezni. 
 
Nedoba Károly: pontosítani szeretnék, mert én nem az összes közmunkásról beszéltem, 
hanem azokról, akik az Ady E. utca járdáját építették és még most is dolgoznak. Én azt 
kimondottan őrájuk értettem. Amit pedig te mondasz, az a sárszentmiklóson dolgozókra 
vonatkozik. A kettő között különbség van. Én a járdaépítésről beszéltem. 
 
Dr. Sükösd Tamás: javaslom, hogy legyen egy füzet a Műszaki osztályon, amibe minden 
képviselő beleírhatja észrevételeit, kéréseit. Ez nem jelenti azt, hogy azonnal megoldódik, 
viszont én azt gondolom, hogy akkor utána a Képviselőtestületi üléseken arról tudunk 
beszélni, hogy mi az, ami megoldódott. Ez is egy nagyon fontos dolog, hogy itt vetődjenek fel  
a problémák, de azt gondolom, hogy mindenki, aki valamilyen problémát észlel azt 
nyugodtan közölje. Nyugodtan mindenki jegyezze föl kéréseit, észrevételeit. Nézzük, hogy ki, 
mit, mikor írt fel. Ez nyilván nem jelenti azt, hogy nem kívánom külön presszió alatt tartani a 
Műszaki osztály munkatársait, hogy nekik kell mindent elhárítani, de óhatatlan, hogy a 
legtöbb ilyen probléma, így is, úgy is hozzájuk kerül. 
 
Dr. Krupa Rozália: szeretnék ismét technikai jellegű dologgal a képviselőkhöz fordulni. 
Egyrészt a Képviselőtestületi előterjesztések kézbesítését, illetve annak a formáját kifogásolta 
az egyik bizottsági tag az ülésen. Azon a bizottsági ülésen én elmondtam, hogy mindenki 
kérheti más formában. Az SZMSZ-ünk 10. §-ának (3) bekezdése úgy szól, hogy az 
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előterjesztéseket fő szabály szerint papíralapon küldjük ki, de a képviselő és a külső bizottsági 
tagok is választhatják azt, hogy nem ezt a kézbesítési módot kérik, hanem elektronikus úton.  
Be kell jelenteni az e-mail címet és onnantól kezdve nem papíralapon megy ki képviselőkhöz 
az anyag. Tehát ha valakinek ilyen gondja van, szíveskedjen jelezni, és akkor nem a sofőr 
fogja vinni. Van akit este sokadszorra talál csak otthon. Ehhez kapcsolódóan volt egy 
újságcikk, annyit reagálnék arra, nem igazán arról szólt a cikk, ami a lényege, hanem a 
személyem elleni támadás volt. A Polgármesteri Hivatal egy költségvetési gazdálkodó szerv. 
Annak a gazdálkodásáért a jegyző felel. Csak olyan kiadásokat lehet teljesíteni, ami a 
működéshez szükséges. Ilyen a hivatali gépkocsi használata is. A hivatali gépkocsinak a 
jogellenes használata, ha én olyant elrendelnék, akkor az a Btk. 319. §-ban megfogalmazott 
hűtlen kezelés tényállását valósítaná meg. Tehát azért a másik oldalt is tessék nézni, mert nem 
úgy van az, hogy mindent meg lehet engedni magunknak, erre kérem a Képviselőtestületet is. 
Éppen elég sok ügy van, ami sajtóvisszhangot kapott ilyen szívességből ezt kértem, meg azt 
kértem, meg szívességből ki, mit csinált. Ezeknek ha a gazdálkodási oldalát nézzük, ezekért 
valakinek felelni kell. A képviselőtestületnek is az eljárásánál figyelembe kell venni. 
 
A másik a honlap kérdése. A honlapot illetően a Képviselőtestületnek volt több határozata. 
Volt 2007-ben, 2008-ban is. Ha Önök igénylik azt a tájékoztatást, hogy hogyan került sor a 
fejlesztésre, illetve mi az, ami a honlapon van, akkor erről készülhet egy előterjesztés akár a 
következő testületi ülésre is, hogy mi van megoldva, illetve mi nincs megoldva akár 
technikailag – főként úgy – ami ugye azért pénzkérdés. Jelen pillanatban 2 éves 
hűségnyilatkozattal kaptuk azt a vakverziót a NEOSOFT-tól, aki üzemelteti a honlapunkat, de 
ha ezt a témát szeretnék ismerni, akkor egy határozatot kell hozzon a Képviselőtestület, hogy 
napirendre veszi a következő ülésen és akkor beszámolunk róla. Illetve ha fejlesztési javaslat 
lesz, akkor arról a Képviselőtestületnek kell dönteni. 
 
Dr. Sükösd Tamás: a honlappal, illetve a honlap fejlesztésével kapcsolatos napirendi pontot 
vegyük-e fel a novemberi testületi ülésre? Aki egyetért azzal, hogy Sárbogárd város 
honlapjával illetve a honlap fejlesztéssel, illetve ennek akár az akadálymentes verziójával 
kapcsolatos napirendi pont kerüljön föl a novemberi testületi ülésre, az kérem kézfelemeléssel 
szavazzon. 
 
A Képviselőtestület 9 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta: 
 

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestületének 
259/2010.(X.29.) Kth. sz. határozata 

 
Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete „Sárbogárd város 
honlapja, a honlap fejlesztése” tárgyú előterjesztést a képviselőtestület 
2010. november 19-i ülésének napirendi pontjai közé felveszi. 
 
Határidő: 2010. november 19. 
Felelős: jegyző 

 
Erős Ferenc: az OKSB tájékoztatja a képviselőtestületet, hogy a bizottság 
elnökhelyettesének Nagy Tibort megválasztotta. 
 
Érsek Enikő: az ESZB tájékoztatja a képviselőtestületet, hogy a bizottság elnökhelyettesének 
Macsim Andrást megválasztotta. 
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Dr. Sükösd Tamás: az ÜJB tájékoztatja a képviselőtestületet, hogy a bizottság 
elnökhelyettesének Horváth Tibort megválasztotta. 
 
 
Dr. Sükösd Tamás polgármester megköszönte a jelenlévőknek a részvételt, és a nyílt ülést 
10.38-kor bezárta azzal, hogy a Képviselőtestület zárt ülésen tárgyal tovább. 
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